
Protokół Nr 1/10 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

dnia 20 grudnia 2010 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu gminy nr 201  
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 1000 
Zamknięcie posiedzenia godz. 1340

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący komisji Jarosław Kornet, który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz ,Zastępca Wójta Jerzy Makowski  i w części
dotyczącej spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch .
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum,  przy którym komisja
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie .
Nieobecna osoba: 
1.Zaradkiewicz Monika – nieobecność usprawiedliwiona 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały .
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej :
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję,która odbędzie się w dniu 29 grudnia  2010 r.
3.Dyskusja nad projektem budŜetu na rok 2011
   zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Stargard  
  Szczeciński  na 2011 rok 
  (Komisja na piśmie wyraŜa swoją zawierającą stanowisko komisji )
4.Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2010 
   Sprawozdanie przewodniczący komisji przedstawia na sesji 
5.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2011
    Plan pracy  przewodniczący  przedstawia na sesji 
6.Sprawy róŜne    
7.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad. 1
Jak wyŜej.
Ad.2
Przewodniczący komisji poprosił wójta gminy o przedstawienie i omówienie  projektów uchwał
przygotowanych  pod obrady najbliŜszej sesji , komisja te projekty uchwał  przeanalizowała i
przedyskutowała , wysłuchała wyjaśnień , a następnie zaopiniowała  jak niŜej :  
Skarbnik Gminy omówiła trzy pierwsze projekty uchwał , a mianowicie : 
-projekt uchwały Nr II/5/10  w sprawie zmian budŜetu gminy na 2010 r. zmiany limitów wydatków
na wieloletnie  programy  inwestycyjne  oraz  wydatków na  programy realizowane  ze  środków
pochodzących z  budŜetu  Unii  Europejskiej  ,  niepodlegających    zwrotowi  środków z  pomocy
udzielanej  przez  państwa  członkowskie  (EFTA)  oraz  innych  środków pochodzących ze źródeł
zagranicznych  niepodlegających zwrotowi
Radny Bogdan Chaładus  zapytał   dlaczego zwiększa się  wydatki  majątkowe na przebudowę  i
rozbudowę szkoły podstawowej w Małkocinie . 
Wójt Gminy – odpowiadając m.in powiedział ,Ŝe główną przyczyną jest to , Ŝe po odkryciu okazał
się zły stan więźby dachowej i stropów .
Radny  Bogdan  Chaładus  –  zabierając  ponownie  głos  w  sprawie  inwestycji  polegającej  na
przebudowie i rozbudowie szkoły w Małkocinie powiedział m.in ,Ŝe koszt tej inwestycji jest duŜy i
zapytał  co było przyczyną rozbudowy i  remontu , a nie wybudowania   nowej szkoły,  sprzedając  
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budynek  stary .   
Wójt Gminy – odpowiadając  m.in wyjaśnił , Ŝe przebudowa i rozbudowa szkoły podstawowej w
Małkocinie składała się z dwóch części , pierwsza część to zabytkowa , a druga to dobudowana w
latach sześćdziesiątych i stan techniczny tej części był taki ,Ŝe nadawała się  tylko do rozbiórki .
Została ta część rozebrana , a stary budynek –  część zabytkowa została  do wyremontowania .
Dobudowano salę gimnastyczną i część sal do nauki i jest to co zostało postawione na nowo . Nad
częścią starą był nadzór konserwatorski . Przed podjęciem decyzji było to wszystko analizowane
jak równieŜ dyskutowano o tym  na radzie , nie moŜna nie było tego remontować jak powiedział
wójt ,skoro groziło to bezpieczeństwu nauki dzieci w tej szkole . 
Radny Bogdan Chaładus – zabierając ponownie głos m.in powiedział ,czy to się opłacało , skoro
były analizy ,  ile  by kosztowała  nowa szkoła na 100 dzieci  .Koszt  remontu tej  szkoły będzie
rzutował na budŜet przez parę lat ,zatrzymując inne inwestycje .
Wójt Gminy – wyjaśniając odpowiedział,Ŝe obecnie  inaczej  się buduje , są róŜne wymagania .
Poinformował  ,Ŝe do remontu pozostały jeszcze dwie szkoły,  w pierwszej  kolejności  szkoła w
Sownie , a następnie w Strachocinie .
Kolejno wójt odpowiadając na zapytanie , dlaczego na szkołę nie wykorzystano wcześniej pałacu w
Małkocinie, powiedział m.in , Ŝe w tamtym  czasie nie było takiej  woli politycznej , agencja tego
nie chciała przekazać ,a zmiana przeznaczenia tego budynku  i wybudowanie sali gimnastycznej teŜ
by kosztowało .
Skarbnik  Gminy  odpowiedziała  radnemu  Panu  Kornetowi odnośnie  kosztów  związanych  z
remontem świetlicy wiejskiej w Poczeninie .
Wójt Gminy odnosząc się do zapytania radnego Tomasza Nowickiego odnośnie remontu świetlic
powiedział  ,Ŝe świetlice będą remontowane sukcesywnie i tak np. na remont świetlicy-Sowno  w
roku- 2011  zabraknie środków .
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
-  projekt  uchwały   Nr  II/6/10  w  sprawie  ustalenia   wydatków  budŜetu  gminy  ,  których
niezrealizowane planowane kwoty nie    wygasają  wraz z upływem roku budŜetowego 2010
Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia przedstawionego przez skarbnik gminy uwag nie wniosła i
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .   
-  projekt   uchwały Nr II/7/10  w sprawie uchwalenia wieloletniej  prognozy finansowej Gminy
Stargard Szczeciński  na lata 2011-2021
Przewodniczący   zapoznał  członków  komisji  z  pismem   Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w
Szczecinie tj.  z  pozytywną  opinią  o  przedłoŜonym projekcie uchwały o wieloletniej  prognozie
finansowej Gminy Stargard Szczeciński na lata 2011-2021 i opinią  o moŜliwości sfinansowania
deficytu budŜetu Gminy Stargard Szczeciński w 2011 r.
Komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  jednogłośnie.
- projekt  uchwały Nr II/9/10 w sprawie współdziałania z Gminą Kobylanka w realizacji
zadań  w  zakresie  wychowania  przedszkolnego  w  niepublicznych  przedszkolach  oraz
niepublicznych  innych  formach wychowania przedszkolnego, działających na terenie
Gminy Kobylanka  
- projekt  uchwały Nr II/10/10  w sprawie współdziałania z Gminą Marianowo w realizacji zadań w
zakresie wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w niepublicznych szkołach
podstawowych , działających na terenie Gminy Marianowo
Wójt  Gminy  przedstawił  uzasadnienie  do  w/w  projektów  uchwał  ,  a  komisja  jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowała te projekty uchwał . 
- projekt uchwały Nr II/11/10  w sprawie utworzenia dwóch punktów przedszkolnych na terenie
gminy Stargard  Szczeciński oraz ustalenia ich organizacji
Komisja po wysłuchaniu uzasadnienia przedstawionego przez wójta jednogłośnie i  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały .
-projekt  uchwały  Nr  II/12/10   w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 r.
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Radny Chaładus  – poruszył  temat  dotyczący środków wyodrębnionych w budŜecie  gminy ,  a
pochodzące z opłat za zezwolenia alkoholowe i wymienił na jakie cele zostały te środki zapisane
zgodnie z ustawą to m.in. na profilaktykę na działalność  komisji  alkoholowej , a według radnego
naleŜy  je  równieŜ  przeznaczyć  na  zajęcia  pozalekcyjne  w  świetlicach.  Obecny  czas  zajęć  w
świetlicach to od godz.13 do 18( w tym czasie trwają  zajęcia w szkole )   i  zdaniem radnego
naleŜałoby  zmienić  czas  zajęć  np.  od  16  do  22  ,  aby mogła  z  tych  zajęć  skorzystać  starsza
młodzieŜ .
Przewodniczący komisji zabierając głos m.in powiedział o roli rodzica w wychowaniu dzieci  i
zwrócił  uwagę  ,  Ŝe  godz.   22   moŜe  być  zbyt  późna.  Powiedział  równieŜ  o  konieczności
opracowania   regulaminu  korzystania  ze  świetlic  i  zatrudnieniu   osoby  odpowiedzialnej  za
świetlicę.
Wójt Gminy – wyjaśnił ,Ŝe zajęcia w takich świetlicach środowiskowych  prowadzone są zgodnie z
programem, bo zostały powołane w określonym celu .Odnośnie młodzieŜy to  naleŜy znaleźć
środki na zatrudnienie świetlicowych , bo młodzieŜ w świetlicach musi być pod nadzorem . 
Istniejące Stowarzyszenia na terenie gminy  mogą pisać wnioski na róŜne  działania w świetlicy  ,
przykładem są Grzędzice, a  gmina swoją drogą teŜ  pisze, dodał wójt . 
Radny  Chaładus  –  zaproponował,  aby  w  ramach  posiadanych  środków  przeznaczonych   na
przeciwdziałanie  alkoholizmowi,   przeszkolić osoby  i zaproponować im prowadzenie świetlic .
Komisja wyszła z propozycją , aby w ramach środków przeznaczonych na przeciwdziałanie
alkoholizmowi na rok 2011 dokonać tak zmiany , aby uwzględnić prace świetlic TPD ( zmiana
godzin  pracy  )oraz  moŜliwość  dofinansowania  w  ramach  środków  posiadanych  tj.
przeszkolenia i zatrudnienia  opiekunów do pozostałych świetlic na terenie gminy .
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .      
- projekt  uchwały Nr II/13/10 w sprawie zwołania zebrań wiejskich – komisja jednogłośnie i    
  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,  
- trzy projekty uchwał Nr II/14/10 , Nr II/15/10 i Nr II/16/10  w sprawie rozpatrzenia skargi –
   komisja rewizyjna przedstawi stanowisko ,
- projekt uchwały Nr II/17/10  w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Rogowo
„ gmina Stargard Szczeciński
Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe do sesji zostanie zweryfikowany koszt inwestycji polegający na
remoncie świetlicy wiejskiej . 
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .   
-projekt  uchwały Nr II/18/10 w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta
Wójt Gminy – powiedział ,Ŝe wysokość wynagrodzenia nie ulega zmianie jest takie sama jak w
roku 2008 .
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
-projekt  uchwały Nr II/19/10  w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/58/07 Rady Gminy Stargard
Szczeciński  z  dnia 25  października 2007 r.-  komisja jednogłośnie i  pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały .
Ad.3
Przewodniczący komisji poprosił  o pytania i uwagi do projektu budŜetu gminy na 2011 rok  i
poinformował o opinii pozytywnej RIO w sprawie  przedłoŜonego projektu uchwały budŜetowej
Gminy Stargard Szczeciński  na 2011 r.   
Wójt Gminy – wypowiadając się w sprawie projektu budŜetu gminy na 2011 rok  zaznaczył ,iŜ jest
to  trudny budŜet,  zawierający m.in  inwestycje  rozpoczęte  jak  szkoła  w Małkocinie  i  te  które
musimy  realizować  jak  budowa  sieci  kanalizacyjnych  i  przebudowa  oczyszczalni  ścieków  –
ochrona wód jeziora Miedwie – która jest największym obciąŜeniem , świetlice . W ciągu roku
będzie analizowany budŜet pod względem wydatków dotyczących m.in oświaty , dofinansowania
MZK .
Rozpoczynając dyskusję przewodniczący  komisji powiedział o zapisanych środkach w rozdziale
melioracje wodne -konserwacja gminnych rowów – 30 000 zł , czy nie będzie to kwota za mała 
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biorąc pod uwagę  zgłoszone przez radnego pilne sprawy do wykonania , a dotyczące usunięcia
usterek,  jakie wystąpiły po odwodnieniu terenu wokół świetlicy wiejskiej , wywiezienie lodu jaki 
powstał na drodze  , m.in. zalane z tego powodu piwnice .
Radny  Tomasz  Nowicki  –  powiedział  o  konieczności  konserwacji  rowów  na  trasie  Lubowo-
Rogowo-Poczernin i o zalanej drodze przy łąkach p. Kałuziaka .
Wójt Gminy -odnosząc się do tej sprawy powiedział ,Ŝe zapisane środki dotyczą tylko konserwacji
rowów melioracyjnych gminnych,a pozostałe wyegzekwować trzeba  od pozostałych właścicieli .
Kolejno przewodniczący komisji  poruszył  sprawę  dotycząca rodziny mieszkającej  w Rogowie i
pytanie dotyczyło tego czy zapisane są środki na mieszkanie dla tej rodziny, bo budynek w którym
mieszkają nie nadaje się na ten cel.
Wójt Gminy  - wyjaśniając tą sprawę m.in. powiedział  ,Ŝe są środki na ten cel zapisane w obecnym
budŜecie-140 tys zł . i ma być to zakup mieszkania w bloku i Ŝe musi być w tej sprawie podjęta
uchwała rady o zakupie , a rozeznanie na rynku jest prowadzone  .
Radny Tomasz Nowicki zapytał  o termin  remontu świetlicy w Sownie, o środki z budŜetu gminy
na ogrodzenie boiska poza środkami z funduszu sołeckiego w Sownie  i o teren pod boisko do piłki
noŜnej  i siatki w Lubowie .
Wójt Gminy odpowiedział ,Ŝe w budŜecie na rok 2011 nie ma środków na remont świetlicy ,
natomiast remont świetlicy w Poczerninie to są etapy .Odnośnie boisk w Lubowie , gmina będzie
szukać terenu .
Radny Bogdan Chaładus- przypomniał o rekultywacji boiska sportowego  w drugiej połowie roku
w Krąpielu  i poinformował o tym , iŜ zostały naruszone granice działki boiska przez sąsiada .
Wójt Gminy -odpowiedział ,Ŝe z rekultywacją boiska  moŜe być problem , a w drugim przypadku  
naleŜałoby wznowić granice .
Przewodniczący  zapytał  czy członkowie komisji mają pytania bądź uwagi do projektu budŜetu
gminy na 2011 rok . 
Wobec powyŜszego komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Nr II/8/10 w
sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Stargard Szczeciński na 2011 rok  .
Ponadto   komisja jednogłośnie przyjęła opinię do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu
Gminy Stargard Szczeciński na 2011 rok.
Opinia stanowi załącznik do protokołu .
Ad.4 
Przewodniczący komisji odczytał sprawozdanie z działalności komisji za rok 2010 .
Komisja nie wnosząc uwag przyjęła sprawozdanie jednogłośnie  , które przewodniczący przedstawi
na sesji.
 Ad.5
Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy komisji na rok 2011, w trakcie omawiania
dokonano  niewielkich zmian .
Komisja jednogłośnie przyjęła plan pracy komisji na rok 2011 , który stanowi załącznik do
protokołu .
Plan pracy przewodniczący komisji przedstawi na sesji .
Ad.6 
Wójt Gminy poinformował o przygotowywanym projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy
Stargard Szczeciński  w obrębie ewidencyjnym Krąpiel . 
Projekt uchwały jak poinformował wójt gminy został przygotowany na prośbę Rady  Sołeckiej i
Społecznego Komitetu Obrony mieszkańców Krąpiela  , a sprawa dotyczy hodowli  norki
amerykańskiej na działce nr 3/59 w obrębie Krąpiel .
Wójt przedstawił uzasadnienie do tego projektu uchwały i zaznaczył ,iŜ zapoznaje radnych z tym
projektem , aby radni wiedzieli ,Ŝe taki problem występuje  i przygotowywany jest projekt
uchwały . 
Drugą sprawą jaką wójt poruszył to sprawa dotycząca pani ElŜbiety Borkowskiej , która obciąŜyła 
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gminę opłatą w wysokości 8 tys zł  za uŜytkowanie wodociągu biegnącego przez grunty będące jej
własnością .Działkę pani Borkowska nabyła aktem notarialnym  w 1998 r. i w roku 2010 wystąpiła 
o opłatę .Zdaniem wójta działka została nabyta z wadą prawną.
W dniu 01 grudnia 2010 r. Pani Borkowska po zebraniu dokumentów przez wójta została
zaproszona  na negocjacje związane z ustaleniem odszkodowania i wynagrodzeniem za przebieg
wodociągu w jej działce . W wyniku negocjacji Pani Borkowska zaproponowała wynagrodzenie i
odszkodowanie w wysokości 2.5 tys zł miesięcznie . Ostatecznie uzgodniono ,iŜ sprawa zostanie
przedstawiona radzie, co do wypłaty odszkodowania .
Podczas dyskusji radni m.in. zwrócili uwagę ,Ŝe pani Borkowska nabyła działkę w obrocie
prywatnym  od osoby fizycznej wraz z wodociągiem , a Ŝądana kwota jest za wysoka .  
Komisja nie przychyliła się do tego , aby gmina wypłaciła odszkodowanie w wysokości
zaproponowanej przez Panią Borkowską .
Ad.7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował
za udział i zamknął posiedzenie . 

Protokołowała :                                                                               Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                      Jarosław Kornet 
Data sporządzenia :                                                                          Data podpisania :
2010.12.20                                                                                        2011. …..........................
  


